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[Holst.] 
native løsningsmuligheder og langtidsvirk- 
ninger såvel over for de besluttende og 
bevilgende myndigheder som over for of- 
fentligheden. Derved inddrages offentlig- 
heden i højere grad i selve beslutningspro- 
cessen med større viden ;om konsekvenser 
og valgmuligheder. 1 

Spørgsmålet om størrelsen af den pågæl- 
dende fond i forhold til de foreliggende: op- 
gaver kræver en nøjere undersøgelse gen- 
nem et udvalgsarbejdé, ligesom formen for 
fondens administration og indpasning i den 
bestående forskningsstruktur må undersøges 
nøjere. 홢 - 홢 홢 홢 

I september 1965 oprettedes Forsknin- 
gens Fællesudvalg, med den opgave at råd- 
give regering og folketing i forskningsanlig- 
gender. I maj 1968 vedtoges det af den tid- 
ligere regering udarbejdede forslag om forsk- 
ningsråd. Nærværende forslag må ses som en 
fortsættelse af de senere års virksomhed for 
at udbygge vore forskningsmuligheder. 

Jeg anbefaler . forslaget til tingets vel- 
villige behandling. i 

Den første sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om fremme al forespørgsel til 
statsministeren af Peter Nielsen. , , 

(Forespørgslen findes i tidenden sp. 1234). 

Formanden: Hvis ingen gør indsigelse 
mod fremme af denne forespørgsel, betragter 
jeg tingets samtykke dertil som givet. (Op- 
hold). Det er givet. 

< ! Den næste sag på dagsordenen var: 

. Spørgsmål om meddelelse af orlov til folke- 
tingsmand Lindegård Rasmussen. 

Formanden: Dersom ingen gør indsigelse, 
vil jeg betragte det' som vedtaget, at den 
ønskede orlov meddeles fra óg med den 14. 
november d. å. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen, var: 

Spørgsmål om indkaldelse af stedfortræde- 
ren for folketingsmand Lihdègård Rasmussen. 

홢홢 Formanden: Dersom ingen gør indsigelse, 
vil jeg betragte det som; vedtaget,'at sted- 
fortræderen indkaldes. , (Ophold). Det er 
vedtaget. Stedfortræderen vil herefter blive 
indkaldt som midlertidigt medlem af folke- 
tinget fra og med den 14. november d. å. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om meddelelse af orlov til Jolke- 
tingsmand Stinus. 

Formanden: Dersom ingen gør indsigelse, 
vil jeg betragte det som vedtaget, at den 
ønskede orlov meddeles fra og med den 21. 
november d. å. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste" sag -'påI dagsordenen var: J 

Spørgsmål om indkaldelse af stedfortræde- 
ren for folketingsmand Stinus. 

Formanden: Dersom ingen gør indsigelse, 
vil jeg betragte det som vedtaget, at sted- 
fortræderèn indkaldes. (Ophold). Dét er 
vedtaget. Stedfortræderen vil herefter blive 
indkaldt som midlertidigt medlem af folke- 
tinget fra og med den 21. november d. å. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om særlig indkomstskat m. v. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 20) 
findes i tidenden sp. 1144). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

- Per Hækkerup: Kun den enkelte bemærk- 
ning, at det måske kan undre, at socialistisk 
folkeparti har taget den stilling, at de ikke 
kan medvirke til den udskydelse af lovens 
revision, som lovforslaget går ud 'på. "Det 
udtrykker jo en gevaldig tillid til den sid- 
dende regering, en tillid, som vi fra social- 
demokratiets side ikke kan dele. Derfor ser 
vi gerne lovrevisionen udskudt til et tids- 
punkt, hvor vi ei sikre på, at der findes en 
anden regering, som kan sørge for en bedre 
revision af loven. 1 , ; 홢 , : ' 
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Ømann: Det drejer sig or. i udskydelse' af 
en revision af:en lovgivning, som er højst 
ufyldestgørende, og som regeringen snarest 
muligt burde tage op og ændre i skærpende 
retning. Vi-synes derfor ikke, vi, kan med- 
virke til, at revisionen udskydes til den i 
forslaget nævnte dato. På len anden side 
er der ikke noget, der hindrer os i selv at 
tage spørgsmålet op; d e t a i l  vi overveje, 
og derfor vil vi ikke ligefrem stemme imod. 

Hermed sluttede forhandl: ngen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 101 stemmer; 6 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste J behandling af :j for slag til 
folketingsbeslutning angående folketingets om- 
budsmands beretning for året 1,968. 

(iførste behandling af forslaget til folke- 
tingsbeslutning (nr. XV) fi des i tidenden 
sp. 1097). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til lolketingsbesl tning 
vedtoges enstemmigt med 103 stemmer. 

Formanden: Der vil nu blive givet folke- 
tingets ombudsmand meddelelse o m  denne 
vedtagelse. 

.Den næste sag på dagsord.enen var: 

Første behandling al, for dag til lov om 
ændring af lov om menighedsråd. 

(Lovforslaget (nr. 45) findes i tillæg' A. 
sp. 993, fremsættelsen i tide iden sp. 652). 

Lovforslaget sattes til for andling. 

Orla Møller: Af forslagets fem punkter 
giver de tre ikke anledning til særlige 
kommentarer. -.Nr. 4 og 5 er kun følgevirk- 
ninger af de andre forslag, og rir. 1, der 
drejer sig om en, forenkling af bestemmel- 
derne om børns optagelse i og udmeldelse 
af - folkekirken, finder jeg rigtig.; De to 
resterende bestemmelser drejer sig om det 
såkaldte rådighedsbeløb og om ophævelse 
af nogle særlige regler for besættelse af 
visse præsteembeder. 

Om det første skal i jeg sige, at mit parti 
er positivt indstillet over for de her fore- 
slåede bestémmelser. Vi finder det rigtigt, 
at maksimumsbeløbene igen får plads i 
loven, og at ministeren får mulighed for at 
ændre dem i overensstemmelse med pris- 
udviklingen. Om denne ændring udeluk- 
kende skal knyttes til portoudviklingen, 
som ministeren foreslår i i bemærkningerné 
til forslaget, må vi drøfte nærmere i ud- 
valget. v 

Den i bemærkningerne antydede lempe- 
lige udvidelse af rammerne for rådigheds- 
beløbets anvendelse har vi intet særligt 
at indvende imod, selv om den nok vil give 
anledning til yderligere kritik af ministe- 
riets administrative afgørelser. Da ministe- 
ren imidlertid finder det muligt at admini- 
strere bestemmelserne, må vi lade tiden af- 
gøre, om det virkelig også er muligt. Jeg 
synes, det er værd at nævne, at rådigheds- 
beløbet ikke kan bruges til løsning af 
almindelige kulturelle, sociale og diakonale 
opgaver eller formål, hvortil tilskud vil 
kunne opnås andetstedsfra i medfør af 
bestående eller kommende tilskudsordnin- 
ger, og der nævnes i den forbindelse direkte 
fritidsloven. 

Om §§ 35-38 skal jeg sige, at vi er positivt 
indstillet over for en ophævelse af disse. De 
blev i sin tid indført for,at give visse grupper 
af præster en mulighed for ansættelse i 
folkekirken efter arbejde på Færøerne, i 
Grønland og i udlandet samt for at. åbne 
mulighed for forflyttelse af præster. Med 
den forhåndenværende præstemangel er det 
ikke vanskeligt at opnå forflyttelse eller an- 
sættelse efter års fravær i udlandet. Bestem- 
melserne tjener derfor ikke noget formål 
for tiden og er kun til administrativt besvær. 
Derfor vil vi ikke modsætte os en ophævelse, 
så meget mere soM de jo altid kan indføjes 
igen, om dette skulle, blive nødvendigt. 


